
Zápis 1/14  
 

Ze schůze výboru ČFS  

konané dne 22. 1. 2014 v Lékařském domě v Praze od 13:30 do 15:30 

 

Přítomni: Jahodář, Doležal, Grodza, Rotterová, Spilková, Hojný, Vlček, Holub, Malý, 

Kotlář, Rabišková 

Omluveni: Solich 

Hosté:  Gregorová, Netíková, Fialová 

 

1.  Úvodní slovo předsedy ČFS L. Jahodáře. 

Profesor Jahodář přivítal členy výboru a hosty. 

 

2.  Diskuse k problematice specializačního studia v oboru KF 

 Prof. Jahodář stručně vysvětlil důvody svolání mimořádné schůze výboru ČFS –spory 

v oblasti specializačního vzdělávání v oboru klinické farmacie (KF) mezi 

zainteresovanými stranami, tj. Sekcí KF ČFS ČLS JEP vs. Českou odbornou 

společností KF ČLS JEP - a zahájil diskusi k problematice specializačního studia v 

oboru KF.  

 Výbor nejprve vyslechl stanovisko prof. Vlčka, předsedy Sekce KF ČFS. Prof. Vlček 

zdůraznil potřebu zvyšování kvalifikace, náročnosti postgraduálního studia a zároveň 

potřebnost dostupnosti tohoto vzdělávacího programu, zmínil existenci dvou trendů 

v oblasti KF, a to činnost specializovaných oddělení KF v nemocnicích bez přímé 

spolupráce s nemocniční lékárnou, a dále model oddělení KF v rámci nemocničních 

lékáren, ve svém vystoupení mj. uvedl, že dohoda s nemocničními lékárníky je nutná. 

Zmínil řadu připomínek k navrhovanému vzdělávacímu programu KF (problém 

akreditace, nejsou uvedeny časové dotace, problém školitelů, nevhodná terminologie) 

 Výbor vyslechl stanovisko Mgr. Gregorové, předsedkyně ČOSFK ČLS JEP. Zmínila 

odlišnost práce klinického farmaceuta od činnosti lékárníka v nemocniční lékárně, 

dále připraveným vzdělávacím programem KF (připomínkován údajně i Sekcí KF), ve 

kterém by byla možnost vstupu i přímo po absolvování farmaceutické fakulty bez 

povinnosti absolvoval společný základ (24 měsíců), tzn. bez hlubšího poznání provozu 

(nemocniční) lékárny. Argumentovala časovou tísní pro akreditaci pracovišť KF. 

 Hojný a Rotterová nesouhlasili s absencí společného základu připomínkou, že takový 

absolvent specializačního studia (bez praxe v lékárně) by se podle stávající legislativy 

mohl paradoxně stát vedoucím lékárníkem. 

 Malý podpořil existenci společného kmenu a dále uvedl, že nově vznikající oddělení 

KF by mělo být součástí nemocniční lékárny. 

 Hojný dále připomenul závěry z roku 2012, kdy se diskutovala příprava nového 

zákona a kdy se dospělo ke kompromisům, a vyzval k jednotnému postupu v rámci 

specializačního vzdělávání. Navrhl základní principy další spolupráce s klinickými 

farmaceuty: 

 posilování povědomí o významu zřizování oddělení klinické farmacie. 

 toto zřizování by mělo být realizováno s ohledem na možnosti a "zvyky" 

zdravotnického zařízení v jakékoliv z níže uvedených variant. Žádná z variant by 

neměla být označena jako preferenční a jediná správná volba  

 odborné pracoviště nemocniční lékárny 

 samostatné oddělení KF, např. v gesci LP náměstka 

 činnost realizovaná ve veřejné lékárně pro ambulantní zdravotnická zařízení 

 akcentace jednotného postupu na MZd v otázce vzdělávání s cílem zajistit co 

nejdříve praktické naplnění kompromisních dohod uzavřených v září 2012.  



Přibližně v 15:15 byla diskuse ukončena a výbor projednal a hlasoval na uzavřeném 

jednání o výsledcích diskuse. 

Výbor ČFS: 

- preferuje společné podání návrhu akreditace KF spolu s ostatními specializačními 

programy, o případných modifikacích je ochoten nadále jednat.  

- nepodporuje přijetí novelizovaného vzdělávacího programu pro jeho nekompatibilitu s 

dalšími obory a nevyjasněné kompetence po jeho absolvování (VP umožňuje 2 varianty - 

se společným kmenem s dalšími obory a bez něj, kompetence jsou přitom pro obě 

varianty identické). 

- podporuje spolupráci KF s dalšími farmaceutickými obory s cílem posílit pozici 

farmaceuta při poskytování zdravotní péče. 

- doporučuje všem svým členům, aby navzájem respektovali svoji odbornost. 

- žádá Mgr. Gregorovou o zaslání aktuálního znění návrhu akreditace KF 

 

3.  Organizační záležitosti za poslední období 

- přihlášky/odhlášky za uplynulé období byly předány Mgr. Kotlářovi 

 

4. Informace pro sekce ČFS  

- Ples Farmacie konaný v Praze 15.3.2014 je podporován ČFS ČLS JEP. 

- krátká diskuse k tzv.“Garantovaným kurzům ČLnK“ (Hojný, Malý) 

- výbor opakovaně žádá předsedy sekcí o nahlášení odborných akcí pro rok 2014 (název 

akce, datum konání, zodpovědná osoba, rozpočet) a o zasílání přehledu akcí jak na 

webovou stránku, tak stručné informace do časopisu společnosti ČSF. Trvá průběžně.  

- předseda ČFS prof. Jahodář poslal děkovný dopis děkanovi FaF prof. Hrabálkovi 

v souvislosti s ukončením jeho mandátu, ve kterém mu poděkoval za spolupráci s ČFS 

 

5. Zahraniční aktivity 

- FIP – žádost o vyplnění dotazníku do 5. 1. 2014, je třeba zaplatit členský poplatek FIP, 

výbor souhlasí s pokračováním členství v této organizaci 

- krátká diskuse o technologickém kongresu ve Slovinsku – možnost sponzoringu pro 1 

až 2 doktorandy (Rabišková)  

 

6. Časopis Česká a Slovenská Farmacie:  

- Kotlář informoval o vývoji situace s časopisem: finanční ztrátu se v roce 2013 

podařilo snížit (-142 000,- Kč) 

- stále není vysvětleno a zdokladováno od ČLS zdůvodnění platby 40 000,- Kč ročně za 

vydávání časopisu u LD s.r.o., výbor nesouhlasí s vyjádřením ČLS, Mgr. Kotlář 

připraví dopis se žádostí o vysvětlení 

- informace o pokračující snaze získat IF (Rabišková, Spilková) 

- informace o jednání se zástupci Slovenské farmaceutické společnosti o 

spolufinancování časopisu – faktura týkající se ztráty za rok 2012 byla SLS zaslána, 

SLS žádá o časovou toleranci s jejím zaplacením, faktura na ztrátu za rok 2013 bude 

zaslána po finančním uzavření roku 2013 

 

7. Výbor podpoří vydání učebnice Klinická farmacie II (nakl. Grada, editoři Vlček, 

Vytřísalová) částkou max. do 50 tis. Kč, podmínkou je uvedení dedikace ČFS v publikaci. 

 

8. Příští schůze výboru ČFS se uskuteční v únoru v Hradci Králové, termín bude oznámen 

na základě e-mailové komunikace. Program bude věnován mj. volbám do výboru ČFS. 

 

Zapsal: M. Doležal 


